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Protokół Nr XV.2012 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 28 czerwca 2012 roku 

 

1. Otwarcie obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

Otwarcia obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady Leon 

Cuprych o godz. 10
00

, stwierdzając na sali obecność 20 radnych i ważność obrad sesji,  

dlatego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka, Radca Prawny Halina Miszczuk, Pan 

Mirosław Gąsik, który na dzisiejszej sesji będzie składał ślubowanie, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego oraz prasa lokalna.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: porządek obrad sesji został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie. Czy są uwagi do porządku obrad? 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad.  

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

         Proponowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 7 maja 2012 roku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego (nr uchwały XV.1.2012). 

5. Ślubowanie radnego. 

6. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2011 rok. 

   8. Interpelacje radnych. 

         9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 2) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok i sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2011 rok, 

                                a) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok, 

                  b) sprawozdanie finansowe za 2011 rok, 

   c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za  

2011 

  d) informacja o stanie mienia 

                             e) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu, 

                             f) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu o wykonaniu budżetu powiatu za 2011 rok, 

                 g) dyskusja, 

                 h) podjęcie uchwały. 

            3) udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Żagańskiego za 2011 rok, 

                 a) wniosek Komisji Rewizyjnej, 

                 b) opinia o wniosku Komisji Rewizyjnej wydana przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 

                c) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu.  

                d) dyskusja, 

                e) podjęcie uchwały. 

            4) zmian budżetu, 

            5) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żagańskiego na lata 2012 – 2019, 
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   6) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty bu-

dowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze 

Powiatu Żagańskiego (dot. dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. 

Wniebowzięcia NMP w Żaganiu – renowacja i konserwacja szafy ołtarzowej ołtarza 

bocznego św. Floriana), 

   7) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty bu-

dowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze 

Powiatu Żagańskiego (dot. dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. 

Nawiedzenia Najświętszej Marii Panny w Żaganiu – dofinansowanie remontu kapli-

cy św. Krzyża na cmentarzu przy kościele parafialnym), 

              8) uchwalenia Statutu Powiatu Żagańskiego, 

     9) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwo-

wego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi 

Żagańskiemu w 2012 r. 

  10) zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w cało-

ści lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na ra-

ty lub odstąpienia od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w rodzinnej i instytucjonalnej 

pieczy zastępczej, 

  11) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w formie darowizny od Skarbu Państwa 

do Powiatowego Zasobu Nieruchomości, 

  12) przekształcenia 2 – letniej zasadniczej szkoły zawodowej w 3 – letnią zasadniczą 

szkołę zawodową w Zespole Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu, 

  13) przekształcenia 2 – letniej zasadniczej szkoły zawodowej w 3 – letnią zasadniczą 

szkołę zawodową w Zespole Szkół Tekstylno Handlowych w Żaganiu, 

  14) przekształcenia 2 – letniej zasadniczej szkoły zawodowej w 3 – letnią zasadniczą 

szkołę zawodową w Zespole Szkół Zawodowych w Szprotawie, 

  15) przekształcenia 2 – letniej zasadniczej szkoły zawodowej w 3 – letnią zasadniczą 

szkołę zawodową w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej, 

  16) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicz-

nych i Licealnych w Żaganiu, 

  17) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólno-

kształcących w Żaganiu, 

  18) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Tekstylno 

Handlowych w Żaganiu, 

  19) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimna-

zjalnych w Iłowej, 

  20) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Zawodowych  

w Szprotawie, 

  21) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimna-

zjalnych w Szprotawie, 

  22) likwidacji Szkoły Policealnej wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjal-

nych w Szprotawie, 

     23) likwidacji Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Szprotawie 

  10. Odpowiedzi na interpelacje. 

  11. Wnioski. 

  12. Informacje i oświadczenia. 

  13. Zamknięcie obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
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3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 7 maja 2012 roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: do zapoznania się z protokołem XIV sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 7 maja 2012 roku zostali wyznaczeni Wiceprzewodniczący Rady Andrzej 

Chodań oraz Radna Ewa Gancarz. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę 

uwag. 

Radna Ewa Gancarz: z protokołem zapoznałam się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie protokół z XIV sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 7 maja 2012 roku. 

Protokół z XIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 7 maja 2012 roku został przyjęty 

jednogłośnie. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego (nr uchwały XV.1.2012). 
Przewodniczący Rady Leon Cuprych: uchwała, która będzie podejmowana dotyczy nowego 

radnego, dlatego proszę o zaprezentowanie się.  

Pan Mirosław Gąsik: tytułem wstępu, chciałbym Państwa prosić, z racji mojego nietypowego 

wstąpienia do Rady, o pomoc w wprowadzeniu w arkana. Mam 47 lat, jestem żonaty, mam 

syna, posiadam wykształcenie wyższe ekonomiczne, mieszkam w Szprotawie. Zawodowo 

prowadzę działalność gospodarczą oraz dodatkowo pracuję na etacie.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 

5. Ślubowanie radnego. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił nowo wybranego radnego Mirosława Gąsika  

o złożenie ślubowania. 

   Radny Mirosław Gąsik: Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec 

Narodu Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla 

pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, przestrzegać 

Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej. Tak mi dopomóż Bóg. 

6. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Jarosz:  

 - chciałem zapytać o decyzję dotyczącą wsparcia finansowego klubu sportowego 

„Szprotawia”, którą podjęto na posiedzeniu Zarządu w dniu 24 kwietnia 2012 roku. 

Wniosek trafił do Zarządu po 30 września roku poprzedniego, czyli po terminie, który był 

przewidziany do składania wniosków dla budżetu tegorocznego. Rozumiem, że czasem są 

sytuacje, w których należy wesprzeć doraźnie, ale czy jest możliwe, aby także podobne 

wnioski trafiały do Państwa w trakcie roku budżetowego? Czyste techniczne pytanie, bo 

być może również tą drogą można podjąć pewne działania, o których myślę. 

 -  drugie pytanie dotyczy posiedzenia Zarządu z 28 maja 2012 roku, na którym podjęto 

decyzję o przedłużeniu pełnienia funkcji dyrektorów szkół i placówek oświatowych. Czy 

w tle tej decyzji nie ma jakiegoś planu, który powinniśmy znać, bo chyba decyzja 

dotycząca tak dużej liczby jednostek i taka decyzja na pewno była przemyślana, więc to 

mnie interesuje? Mówiąc już zupełnie wprost to obawiam się tego, że nauczony 

przykładem poprzednich konkursów, że być może chodzi o to, aby obsadzić na tych 

stanowiskach swoich ludzi, którzy akurat na dzień dzisiejszy nie posiadają odpowiedniego 

przygotowania do tego, by pełnić funkcję dyrektora i dlatego też mają 1 rok na to, aby te 

kwalifikacje uzupełnić. Pytam dlatego, że w sytuacji, gdyby konkurs został wtedy 

zorganizowany to byłoby to zupełną farsą. Dlatego tak szacowna instytucja, jak Rada 

Powiatu czy Zarząd, nie powinien sobie pozwolić na to, aby doprowadzić do tego, by 

konkurs na stanowisko dyrektorów szkół, był farsą. Jeżeli deklaracja Państwa będzie taka, 
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że jest to przemyślane rozwiązanie, która ma swoje głębokie uzasadnienie, ja będę  

w zupełności usatysfakcjonowany, jeżeli taka odpowiedź padnie z ust Pana Starosty. 

Starosta Marek Ślusarski: w odpowiedzi na zadane pytania: 

   - dofinansowanie klubu sportowego „Szprotawia”, jest to klub, który może się pochwalić 

wieloma sukcesami, jeśli chodzi o lekkoatletykę i chodziło o wsparcie na wyjazd na 

mistrzostwa Polski, wiec jest to zarazem promowanie naszego powiatu. Uważam, że takie 

kluby, które mają wyniki, a jest ich kilka, takie kluby, jako powiat będziemy wspierać. 

Dlatego wsparliśmy tą inicjatywę i jeśli takie wyjazdy będą, na takie imprezy, o takim 

szczeblu, to na pewno będziemy wspierać.  

   - decyzja w sprawie przedłużenia na 1 rok dyrektorom szkół i placówek oświatowych. 

Konkursy odbędą się w przyszłym roku, ponieważ po analizie z Zarządem i Wydziałem 

Oświaty, robimy dużo reform w szkołach i dyrektorzy, którzy są w tej chwili robią dobrą 

robotę, próbują z nami znaleźć jakiś kompromis, jeśli chodzi wydatki i funkcjonowanie 

szkół. Dlatego uważałem za zasadne przedłużenie kadencji o 1 rok a w przyszłym roku 

wszyscy będą mieli prawo startować w konkursie. Grono dyrektorów, którzy w tej chwili 

pracuje, wykazuje się duża inicjatywą i myślę, że dobrych placówek, które dobrze 

pracują, to się nie paraliżuje konkursami. Myślę, że w przyszłym roku będzie to na 

zdrowych zasadach, wszyscy wiedzą, pracują na siebie i będą mogli stanąć do wyborów 

na stanowisko dyrektora i tylko to jest w naszej intencji. Nie jest to podyktowane złą 

wolą, czy jakimiś manewrami, jak Radny próbuje sugerować, bo każdy ma prawo 

starować, konkursy będą przejrzyste tak, jak do tej pory. Wszystkie konkursy były i będą 

przejrzyste i każdy ma prawo startować w przyszłym roku. 

Radny Zbigniew Teler:  

  - w dniu 24 kwietnia 2012 roku na posiedzeniu Zarządu podjęto decyzję o zakupie książek 

dla stypendystów i zdecydowano o zleceniu wykonania zadania. Koszt zakupu książek 

1900 złotych. Czy dla stypendystów tych, którzy otrzymali stypendium od Zarządu 

Powiatu? Czy jest to jakby rekompensatą niskich stypendiów, czy to jest z tych 

stypendystów, którzy otrzymali stypendium, ale dla tych uczniów, którzy są  

z najuboższych rodzin? Nie sugerując nic, bo uważam, że Zarząd doskonale o tym wie, że 

wielu mamy uczniów w szkołach ponadgimnazjalnych bardzo zdolnych a pochodzących 

z rodzin bardzo ubogich. Czy nie warto by było w jakimś stopniu za wyniki nauczania, 

czy w sporcie, mieli rekompensatę w postaci stypendium, wesprzeć tych uczniów, którzy 

są z bardzo biednych rodzin, których nie stać na zakup podręczników? 

   - wyrażono zgodę na złożenie wniosku o przyznanie Honorowego Wyróżnienia Lubuski 

Laur Oświaty dla nauczyciela Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w 

Żaganiu. Czy moglibyśmy wiedzieć nazwisko tego nauczyciela?  

   - wiem, że teraz z budżetem jest bardzo trudno, na wszystko niemal środków brakuje  

a przeznaczono środki finansowe w wysokości 3000 złotych z rezerwy oświatowej na 

pokrycie kosztów wynagrodzenia ekspertów, którzy wygłoszą wykłady podczas II 

Wojewódzkiej Konferencji Metodyczno – Naukowej „Seksualność osób  

z niepełnosprawnościami” organizowany prze Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy 

w Żaganiu. Proszę o ustosunkowania się do tego. 

   - pytanie do Przewodniczącego Rady – zdecydowano o zleceniu wykonania rozeznania 

cenowego do wydania informatora dotyczącego działalności Rady Powiatu Żagańskiego 

za 2011 rok. Sami Radni i ci, którzy uczestniczą w radach kierownicy jednostek, na co 

dzień wiedzą, nad czym obradują i czym się zajmują. Myślę, że każdy obywatel ma 

dostęp do internetu i może zobaczyć ustawę o samorządzie powiatowym i tam wyraźnie 

pisze, czym Rada powinna się zajmować. Czy jest to celowe, czy nie lepiej te środki 

przeznaczyć może do szkoły czy na inny bardziej potrzebny cel?  
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Starosta Marek Ślusarski w odpowiedzi na złożone pytania: 

 - jeśli chodzi o stypendia to zawsze z tym jest problem, bo chciałoby się dać wszystkim ale  

z racji takiej, że fundusz są ograniczone to musieliśmy wybrać. W sumie i tak przyznaliśmy 

dużo stypendium, nie tylko za wyniki w nauce, ale także za wyniki w sporcie oraz za inne 

osiągnięcia żeby wypełnić tą lukę, bo nie wszyscy uczniowie mogą być dobrzy w nauce. 

Myślę, że było to bardzo trafne posunięcie, żeby wesprzeć tych młodych ludzi, którzy są 

dobrzy w sporcie i w innych dziedzinach. Książka, która została zakupiona chcielibyśmy 

żeby była pamiątką od Rady Powiatu, bo to nie są podręczniki szkolne. W miesiącu 

wrześniu będziemy czynić starania, aby najuboższym uczniom szkół ponadgimnazjalnych 

powiatu żagańskiego udzielić pomocy w formie zakupu podręczników a nawet  

w dojazdach, 

- Honorowe Wyróżnienie Lubuski Laur Oświaty zostało przyznane dla Pani Renaty Socha 

nauczyciela Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Żaganiu. Lista jej osiągnięć 

na kanwie działalności to jest strona A – 4 i to takich twardych osiągnięć i to jest na 

wniosek Pani Dyrektor. Możemy się tylko cieszyć, że mamy takich nauczycieli, którzy 

robią wspaniałą robotę dla naszych szkół. Wszystkie konferencje, były przygotowywane 

przez Panią Renatę Socha. 

- finansowanie ekspertów – w tej sprawie wyjaśnień udzieli Sekretarz Powiatu Iwona 

Hryniewiecka. 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w uzupełnieniu do wypowiedzi, do Lubuskiego Laur 

Oświaty został wytypowany również Pan Andrzej Baran ze Starostwa Powiatowego.  

W sprawie konferencji – była ona organizowana przez Specjalny Ośrodek Szkolno 

Wychowawczy w Żaganiu i Zarząd uznał, że jest to celowy wydatek. Eksperci za darmo nie 

robią wykładów. Konferencja była również dofinansowana przez Urząd Marszałkowski. 

Starosta Marek Ślusarski:  

- w uzupełnieniu do wypowiedzi w sprawie Honorowego Wyróżnienia Lubuski Laur Oświaty 

– jako Zarząd wytypowaliśmy, na podstawie deklaracji dyrektorów szkół, jeszcze wielu 

nauczycieli, których będziemy chcieli wnioskować o nagrodę do Kuratorium o Laur 

Oświaty, bo mamy nauczycieli dużo więcej i chcemy się nimi poszczycić i pochwalić, że 

placówki pracują i jesteśmy z tego dumni. 

- w sprawie zlecenia wykonania rozeznania cenowego do wydania informatora dotyczącego 

działalności Rady Powiatu Żagańskiego za 2011 rok. Wydaliśmy biuletyn, który obrazuje 

pracę Rady Powiatu, jest to dorobek naszej Rady. Uważam, że w tej formie przedstawione 

są wszystkie projekty i zadania, które zostały w 2011 roku wykonane przez Radę Powiatu. 

Jest to sukces całej Rady, bo osiągnięcia są z całego powiatu, więc dobrym akcentem jest to 

żeby Rada też potrafiła się pochwalić. 

Radny Andrzej Barylak: na dwóch kolejnych posiedzeniach Zarządu z rezerwy ogólnej 

wydatkowano raz 36.000 zł drugi raz 4.000 zł. Te środki były wydawane na remont 

gabinetów i biur. W związku z tym chciałem się dowiedzieć, jakie ogólne koszty były 

poniesione, ile tych kosztów będzie jeszcze ponoszonych i w jakiej kwocie zamknie się 

remont. Dlatego zadaję to pytanie, ponieważ na jednej z sesji prosiłem Pana 

Przewodniczącego Zarząd, jak i Zarząd żeby zwrócił uwagę na nagłośnienie w tej sali. 

Mikrofony są niezbyt wygodne, natomiast nagłośnienie w tej sali powinno być takie, abyśmy 

mogli, bez jakiegokolwiek podawania mikrofonów, wygłaszać swoje sprawy.  

Starosta Marek Ślusarski: robimy remonty we wszystkich jednostkach powiatowych, więc 

uważaliśmy, że słuszne jest tego obiektu, bo trzeba sobie jasno powiedzieć, że od wielu lat nie 

było nic robione. Musicie przyznać, że wejście do sekretariatu, do reprezentacyjnej części 

Zarządu, było, delikatnie mówiąc, slamsem. W skład tego remontu weszły pomieszczenie 

sekretariatu, biura rady, sekretarza, starosty, biuro podawcze, toalety. Środki finansowe były 
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zaplanowane w budżecie, więc myślę, że w tej chwili przyjemnie wchodzi się do sekretariatu 

i w pomieszczeniach podawczych. Zostało zrobione biuro podawcze, aby był łatwy dostęp 

petentów i będą wykonywane dalsze remonty, bo budynek jest bardzo zagrzybiony. Myślimy 

również o termomodernizacja tego budynku z tego względu, że z zewnątrz ten budynek 

wygląda bardzo źle. Jeśli chodzi Starostwo to jest to jakaś wizytówka, jest to urząd i też 

powinien wyglądać. 

Radny Andrzej Barylak: Pan Starosta nie odpowiedział mi na pytanie. Jeżeli Pan Starosta 

mówi, że to było konieczne, że niezależnie od tego z zewnątrz należy odwodnić budynek, tak 

zgadzam się z tym, jeżeli jest to zaplanowane w budżecie, środki są wydatkowane zgodnie  

z klasyfikacją budżetową i fajnie jest, że jeżeli zachodzi taka konieczność, żeby budynek 

zabezpieczyć z zewnątrz. Ale dobry gospodarz zawsze zaczyna od zabezpieczenia dachu, 

ścian a później robi w środku remonty, bo dojdzie do tego a tak wynika z wypowiedzi Pana 

Starosty, że wszystko tu jest zagrzybione, że tu są slamsy itd. w związku z tym, jeżeli już 

remont to w pierwszej kolejności zrobić remont na zewnątrz, zabezpieczyć budynek a później 

robić remonty wewnątrz. Chciałem usłyszeć, jakie koszty zostały dotychczas poniesione  

i jaką kwotą zamknie się cały remont? 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: koszty całkowite wynoszą: 36.000 zł wyposażenie, 

100.000 zł remonty. Co skłoniło nas, jako Zarząd do przeprowadzenia tego remontu to Pan 

Starosta słusznie powiedział i jeszcze było jedno, co nie zostało do końca zrobione, ale 

będziemy robić sukcesywnie, to, że niepełnosprawni muszą mieć dostęp do całego starostwa. 

Tu były za wąskie drzwi, bo musi mieć, co najmniej 110 cm i to też rzutowało na to, że 

podjęliśmy się tej inwestycji w postaci remontu. Słuszne uwagi Pana Radnego, że środki 

trzeba rozliczyć, jakie przeznaczamy a dokładna kwota, jaką wydano na ten remont wynosi 

150.000 zł. Ten remont miał na celu, przede wszystkim odświeżyć starostwo a co 

najważniejsze udrożnić je dla niepełnosprawnych i w tym kierunku idziemy, bo to jest też 

zadanie nasze, jako samorządowców. 

Wiceprzewodnicząca Anna Michalczuk: mam pytanie do Pana Janowicza, czy poczyniliście 

jakieś ustalenia dotyczące drogi we wsi Wiklowisko?  

Członek Zarządu Henryk Janowicz: na dzień dzisiejszy jestem po rozmowie i wizji lokalnej  

z Panem Burmistrzem, Naczelnikiem. Ustaliliśmy remont ul. Ogrodowej, praktycznie jest 

zakończony, newralgiczna rzecz jest zrobiona, i ul. Kolejowej. Co do wsi Wilkowiska plan 

jest taki: planujemy umieścić to w przyszłorocznym budżecie, jako inwestycja w samych 

Wilkowiskach, położenie dywaniku. Jeżeli chodzi o sprawy techniczne, tam jest dosyć dobra 

podbudowa, nie wielkie zmiany, przewiduję, że w przyszłorocznym budżecie, jako inwestycja 

będzie wprowadzona i będę o to dbał.  

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2011 rok. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Panią Wiolettę Tybiszewską Dyrektora Powia-

towego Urzędu Pracy w Żaganiu o przedstawienie sprawozdania z działalności za 2011 rok. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: otrzymaliście Państwo 

sprawozdanie, które są materiałem z działalności w 2011 roku. Bezrobocie jest nieustającym 

problemem naszego powiatu, ale gdyby wziąć pod uwagę analizy, które były już składane za 

ubiegłe lata również, to widać wyraźnie, że bezrobocie spadło z 11000 tys. które mieliśmy  

w szczytowym okresie, do 5800 tys. bezrobotnych, co jest dość dobrą wiadomością. Pomimo, 

że jest bardzo dolegliwe to jednak jest wyraźnie mniejsze. Biorąc pod uwagę sam rok do roku, 

czyli maj do maja, bo to są ostatnie informacje ze stanu bezrobocia od 2011 do 2012 roku to  

w tym okresie prawie 400 osób także jest tych bezrobotnych mniej. Niepokojącym może się 

wydawać stopa bezrobocia, pomimo tego, że bezrobocie jest mniejsze. Powód tego jest jeden, 

po spisie powszechnym okazało się, że zweryfikowały się dane na temat mieszkańców powiatu 

żagańskiego i na temat mieszkańców, którzy są w wieku zawodowo czynnym. W związku  
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z tym tych mieszkańców w wieku produkcyjnym jest mniej i po mimo spadku liczby bezrobot-

nych, stopa bezrobocia wzrosła. Można powiedzieć, że powiat się trochę wyludnia i dlatego te 

wskaźniki tak wyglądają. Rok ubiegły był średnio dobrym rokiem do aktywizacji osób bezro-

botnych, ponieważ zaczęły się już problemy z funduszem pracy. Biorąc pod uwag rok 2010, 

który był wyznacznikiem dobrych czasów to rok 2011 był dużo skromniejszy. Na aktywizację 

bezrobotnych staramy się pozyskiwać środki finansowe z różnych źródeł, bo poza tymi środ-

kami, które wpływają od ministra pracy, dodatkowo braliśmy udział w kilku projektach, kon-

kursach, z których pozyskaliśmy ponad 50% środków. W tym roku również dwa projekty 

dodatkowo realizujemy i po raz pierwszy programy specjalne na terenie powiatu, są to na tyle 

ciekawe zamierzenia, że polegają na możliwości zastosowania, tzw. niestandardowych środków 

aktywizacyjnych. W chwili obecnej gminy odbierają od nas zakupiony sprzęt dla zadań melio-

racyjnych, który będzie do końca roku gminom użyczony wraz z pracownikami, którzy będą 

finansowani z funduszy pracy. Natomiast na koniec roku sprzęt ten będzie przekazany do 

użytkowania powiatowi. Gdyby utrzymały się zamierzenia programów specjalnych również  

w przyszłym roku to pod koniec tego roku można będzie już planować, jakie instrumenty 

i narzędzie chcemy wobec bezrobotnych zastosować. Według statystyk, widać wyraźnie, że 

trochę się zmienia struktura, bo do tej pory głównym problemem była bezrobotna młodzież, bo 

były to lata wyżu, lata, kiedy dostęp młodych ludzi do pracy był ograniczony, natomiast w tej 

chwili wyraźnie ten niż się zaznacza, również w naszych statystykach, natomiast przyrasta osób 

powyżej 50 roku życia. To będzie nasze główne zmartwienie przez najbliższe lata, w jaki spo-

sób wypracować metody aktywizacyjne dla tej grupy osób po to, aby pracodawcy uznali, że są 

na tyle atrakcyjną grupą ludzi, że warto ich zatrudnić. W przyszłym roku ma być szereg spotkań 

regionalnych z pracownikami ministerstwa pracy, żeby pokazać w regionach, jak się powinno 

osoby starsze aktywizować. Po strukturze wyraźnie widać, że te osoby będą dla nas ogromnym 

problemem. Także osoby bez wykształcenia, bez kwalifikacji zawodowych i w tej chwili  

w naszym powiecie otwiera się droga do współpracy ze szkołami na innych zasadach niż do tej 

pory tzn. na temat nabywania kwalifikacji przez osoby bezrobotne z udziałem szkół zawodo-

wych, które w powiecie funkcjonują. Jest to nowy temat i myślę, że w końcu w naszych staty-

stykach będzie dużo mniej tych osób, które będą mogły przystąpić do egzaminu zawodowego 

nie mając ani szkoły zawodowej ani dokumentu wynikającego ze stosunku pracy a mają kwali-

fikacje nabyte na „czarno” na rynku pracy, tam gdzie nikt nie dawał papierów na to, co się 

umie. W tej chwili szkoła będzie mogła taki zawód certyfikować. Środków na funduszu pracy 

mieliśmy dość dużo, bo 23.000.000 zł. Jednak najbardziej martwi to, że zmienił się udział tych 

środków tzn. ponad 10.000.000 zł wydaliśmy na zasiłki a niecałe 7.000.000 zł na aktywizację,  

a  były lata, że te proporcje były odwrotne. W naszym województwie zostało zaktywizowanych 

najwięcej bezrobotnych. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2011 rok 

stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Elżbieta Buganik: chodzi mi o bezrobotnych zarejestrowanych z obszarów wiejskich, 

czyli gmina Brzeźnica i gmina Żagań, jakie są oferty i czy nadal obowiązuje przepis, że koszty 

przejazdu pracowników interwencyjnych i stażystów są zwracane? Czy dużo zarejestrowało się 

osób,, które teraz ukończyły szkoły?  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: absolwentów tego-

rocznych szkół mamy kilkadziesiąt osób natomiast ze szkół wyższych zaledwie kilka, najwięk-

sza fala jest w miesiącu wrześniu. Przepis o zwrocie kosztów dojazdu się nie zmienił, on funk-

cjonuje tylko w zależności od tego, jakie są środki. Przy tak ubogich środkach, które mamy  

w tym roku Powiatowa Rada Zatrudnienia podjęła decyzję, że kosztów dojazdu nie będziemy 

refundować, po to, aby więcej osób mogło iść na staże lub prace interwencyjne.  

Radny Tadeusz Kosmatka: z bezrobociem u nas jest dość duży problem, jak widzimy w spra-

wozdaniu i dlatego trzeba podjąć poważne wyzwania, kroki w tym celu, żeby cokolwiek 
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zmniejszyć. Pani Dyrektor mówi, że został zaktywizowanych najwięcej w województwie bez-

robotnych to ile by było jeszcze bezrobotnych jakby tej aktywizacji nie było, bo mamy najwyż-

szy wskaźnik. Dlatego apel do nas wszystkich, do Starosty też, aby podjąć szczególne kroki  

w tym zakresie. Mowa była również o tym, że na bezrobotnych wydano około 10.000.000 zł. 

Jeśli o mnie chodzi i gdyby można było to zrobić prawnie, to ja bym nie dawał tych pieniędzy 

nikomu za darmo. System melioracyjny u nas leży, wszystko jest zawalone a wydajemy 

10.000.000 zł na powiat, więc ile za te pieniądze można by było wyczyścić rowów. Nic nie 

robimy w tym zakresie, czy nie warto się pokusić żeby tworzyć brygady do poprawy sytuacji  

w melioracjach, bo tu mamy najprostszą robotę i największa jest możliwość zaktywizowania 

tych ludzi a nie płacenia zasiłku.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: jeszcze kilka lat temu 

funkcjonowało w polskim prawie, że można było kwotę przeznaczoną na zasiłki, jeśli się miało 

pomysł na aktywizację, część tej kwoty przeznaczyć, ale niestety, któraś z nowelizacji ustawy 

całkowicie usunęła tą możliwość. Zasiłki są wypłacane przez ministra w formie obowiązkowej  

i nie łączą się ze środkami aktywizacyjnym.  

Radny Krzysztof Blajer: w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Tadeusza Kosmatki – staże 

bądź środki na aktywizację są krótkotrwałymi instrumentami a trzeba zastanowić się nad takimi 

narzędziami, które pozwolą na dłuższy okres zmniejszać i utrwalać tą pracę. W tym kierunku 

powinny być między innymi inwestycje infrastruktury, które najbardziej w tereny gospodarcze 

oraz inwestycje drogowe, które pozwolą na napływ inwestorów. Drugą inwestycją powinna być 

promocja, między innymi targi, spotkania branżowe, wsparcie bezpośrednio przedsiębiorców, 

tak, aby oni też uczestniczyli. Najważniejszą rzeczą jest to, aby zacząć rozmowy z organami 

jednostek organów gminnych z powiatu żagańskiego, dlatego, że one mają możliwości tworze-

nia polityki prorozwojowej na swoich terenach. 

Starosta Marek Ślusarski: chciałbym ze swojej strony bardzo serdecznie podziękować Pani 

Dyrektor za współpracę, za wsparcie powiatu i pomoc w naszych działaniach. Zgadzam się  

z tym, że pieniądze powinny być racjonalnie wykorzystane i dzięki temu, że Pani Dyrektor 

czuwa nad tym, one są wydatkowane zgodnie z przepisami. Musimy zorganizować spotkanie 

dotyczące bezrobocia, na które zaprosimy wójtów, burmistrzów i poświęcimy część sesji na ten 

palący problem.  

8. Interpelacje radnych. 

Radny Andrzej Barylak: mam dwie interpelacje dotyczące miejscowości Wiechlice, które 

dotyczą spraw dotychczas nierozwiązanych i chodzi o sprawy rowów przydrożnego należącego 

do powiatu, jak również odprowadzenie wód. Dotyczy to dwóch mieszkańców Krystyny Wy-

wiórki i Zbigniewa Burzyńskiego – w czasie roztopów czy burz podtapiane jest gospodarstwo, 

jak również budynki gospodarcze. Ta sprawa ciągnie się ponad rok czasu i do tej pory nie 

została załatwiona, mimo tego, że postanowienie SKO w Zielonej Górze z dnia 15 lutego 2011 

roku zobowiązywało Starostę do podjęcia decyzji. Od tej pory Ci mieszkańcy nie otrzymali 

żadnej odpowiedzi, a obowiązuje nas do przestrzegania kodeks postępowania administracyjne-

go, w którym są określone między innymi terminy do załatwiania spraw. Interpelacje składam 

na ręce Przewodniczącego Rady, celem powiadomienia zainteresowanych, jak również mnie. 

      9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 2) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok i sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2011 rok, 

                             a) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok, 

               b) sprawozdanie finansowe za 2011 rok, 
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                  Przewodniczący Rady Leon Cuprych: sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 roku oraz 

sprawozdanie finansowe za 2011 rok było opiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

                  Opinie zostały radnym przesłane. 

c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za  

2011 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Michalczuk odczytała uchwałę Nr 192.2012 Składu Orzeka-

jącego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 12 kwietnia 2012 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Żagańskiego sprawozdania  

z wykonania budżetu powiatu za 2011 rok oraz informacji o stanie mienia powiatu żagańskiego 

na dzień 31 grudnia 2011 rok. 

Uchwała Nr 192.2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącz-

nik do protokołu. 

  d) informacja o stanie mienia, 

                  Przewodniczący Rady Leon Cuprych: informacja o stanie mienia, sprawozdanie z wykonania 

budżetu za 2011 rok, oraz sprawozdanie finansowe za 2011 rok, została Radnym przesłana 27 

marca 2012 roku. 

                             e) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przed-

stawienie opinii w sprawie wykonania budżetu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej, 

która stanowi załącznik do protokołu. Opinia Komisji pozytywna. 

                             f) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu o wykonaniu budżetu powiatu za 2011 

rok, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Jersak: komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

                 g) dyskusja, 

       Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

       Radny Tadeusz Kosmatka: wszystkie opinie są pozytywne i co do wykonania budżetu  

 i sprawozdania finansowego inne nie mogą być, dlatego, że przy tak wielu zmianach budżeto-

wych, których się dokonywało w trakcie roku to nie ma możliwości nie wykonać tego i zrobić 

to zgodnie z literą prawa. Mówimy o sprawozdaniu i wykonaniu budżetu pod kontem prawa. 

Tutaj pochwała dla Pani Skarbnik za bardzo dobre wykonanie sprawozdania finansowego, 

trzeba przyznać, że Pani Skarbnik precyzyjnie odpowiada na wszystkie sprawy poruszane na 

wczorajszym posiedzeniu komisji i dlatego jest moja i nie tylko moja opinia bardzo pozytywna. 

Wykonanie budżetu i sprawozdanie jest pozytywne, natomiast, jeżeli chodzi o rzeczowe wyko-

nanie, czy były uwagi w trakcie roku na temat wykonawstwa budżetu to one oczywiście były  

i Pan Starosta niejednokrotnie słyszał od nas, jako Radnych i wczoraj na komisji, więc nie ma 

potrzeby, żeby dzisiaj powtarzać tych uwag. Jest taka prośba, aby realizacja tego budżetu 2012 

roku była poparta tymi uwagami, żeby już brać pod uwagę to, co mówiliśmy w trakcie pierw-
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szego roku, bo to jest pierwsze absolutorium dla tego Zarządu. Za chwilę będziemy mówić  

o absolutorium, a podstawą do udzielenia absolutorium jest sprawozdanie z wykonania budżetu 

i sprawozdanie finansowe i jeżeli przyjmuje się sprawozdanie finansowe i sprawozdanie  

z wykonania budżetu to powinno się udzielić absolutorium. W imieniu opozycji proszę żeby-

śmy się doczekali tego, żeby traktować jednak poważniej uwagi. Głównie chodzi o to, że nie 

podobał nam się ten podział nadwyżki budżetowej i o tym mówiliśmy w trakcie roku i podkre-

ślam to dzisiaj jeszcze raz.  

      Starosta Marek Ślusarski: staraliśmy się, przy bardzo dobrej współpracy z Panią Skarbnik, 

wszystkich Naczelników, podzielić, zaplanować budżet tak, aby realizacja była jak najwyższa. 

Wiadomo, jaka jest sytuacja, jeśli chodzi o środki unijne, środki się skończyły, nowe rozdania 

będą w roku 2014. Muszę pochwalić nową Panią Naczelnik Aldonę Slipaczek – Jurek, która 

wraz z swoim wydziałem i z Panią sekretarz starają się bardzo o pozyskanie wszystkich możli-

wych środków, które możemy na dzień dzisiejszy pozyskiwać. Dzięki takiej pracy jesteśmy na 

czołowym miejscu w województwie w pozyskiwaniu środków unijnych. Realizujemy ten 

budżet tak, jak to jest możliwe i będziemy się starać, żeby ta realizacja była zgodna z budżetem, 

żeby tych zmian nie było. W niektórych przypadkach te zmiany muszą być, bo wiele zadań nie 

jesteśmy w stanie zrealizować z bardzo wielu przyczyn. Przykład – mieliśmy projekt termomo-

dernizacja dwóch obiektów szkolnych, gdzie projekt przeszedł wszystkie etapy weryfikacji  

a zatrzymaliśmy się w banku ochrony środowiska w Warszawie, gdzie nie spełniliśmy jednego 

wymogu ze względu na duże zadłużenie powiatu w latach poprzednich, co jest też usprawiedli-

wione między innymi szpitalem, dużymi nakładami, wydatkami na środki unijne. Dlatego 

uważam, że środki zostały wykorzystane prawidłowo a termomodernizację tych obiektów 

będziemy realizować w innych programach i na pewno będziemy to realizować, bo to jest 

kluczowa sprawa. Jeszcze raz chciałem podziękować Pani Skarbnik, Pani Sekretarz i wszystkim 

Naczelnikom, uważam, że budżet został skonstruowany bardzo dobrze i na te warunki, jakie 

mamy uważam, że zrobiliśmy wszystko, żeby ten budżet był kreatywny. 

                 h) podjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

            3) udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Żagańskiego za 2011 rok, 

                 a) wniosek Komisji Rewizyjnej, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przed-

stawienie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej 

o udzielenie absolutorium. 

Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 

                 b) opinia o wniosku Komisji Rewizyjnej wydana przez Regionalną Izbę Obrachun-

kową, 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Michalczuk odczytała uchwałę Nr 322.2012 Składu Orzeka-

jącego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 11 czerwca 2012 roku w 

sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej.  

Uchwała Nr 322.2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącz-

nik do protokołu. 

                c) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Jersak: komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 



 11 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

                d) dyskusja, 

      Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

      Radny Tadeusz Kosmatka: zabierając głos podkreślam Panie Starosto, że demokracja w naszym 

kraju polega na tym, że są rządzący i jest opozycja. Opozycja może być konstruktywna i może 

nie być konstruktywna, my staramy się być konstruktywni i liczymy na to, że ta opozycja 

będzie wysłuchana. Wszystkie opinie są pozytywne, opozycja również będzie głosowała za 

udzieleniem absolutorium, natomiast w dalszym ciągu mówimy o tych uwagach, które przy-

świecają nam dla dobra działalności powiatu, szczególnie Panie Starosto chodzi o sprawy 

prowadzenia polityki kadrowej. Ona się nam nie zawsze podobała, nie będę wchodził w szcze-

góły, wiemy, o czym mówimy, bo nie raz już była dyskusja na ten temat. Dlatego życzymy 

sobie, żeby ta polityka kadrowa była bardziej spójna, bardziej przejrzysta i prowadzona w taki 

sposób bardziej otwarty. 

      Starosta Marek Ślusarski: chciałem podziękować wszystkim, którzy pracowali na komisjach  

i zaopiniowali pozytywnie uchwałę w sprawie absolutorium. Chciałbym, aby radni opozycji też 

słuchali naszych argumentów, żebyśmy na komisjach dochodzili do konsensusu, żeby można 

było każdą jedną uchwałę przegłosować w sposób niebudzący żadnych wątpliwości. W sprawie 

polityki kadrowej, myślę, że to nie jest czas i miejsce na dyskusje w tym temacie, ale myślę, że 

na pewno na wszystkie pytania jesteśmy gotowi odpowiedzieć. Polityka kadrowa jest przejrzy-

sta, tak jak powiedziałem na samym początku, że będzie to transparentne i że nie będzie robio-

ne w kuluarach. Wszyscy zatrudniani w naszych jednostkach mają być to ludzie, którzy przede 

wszystkim są fachowcami w dziedzinie, w której są zatrudniani. 

      Członek Zarządu Jan Sosnowski: chciałbym podziękować za dobrą pracę Zarządu Powiatu, 

która jest umożliwiona Państwa decyzją tzn. Rady Powiatu Żagańskiego. Wiadomo, jest, że 

Zarząd stworzony jest z kilku różnych grup społecznych, jeżeli chodzi o przynależność i poglą-

dy. Ten Zarząd, jest Zarządem bardziej jednolitym, każdy ma swoje zdanie, dbamy o mieszkań-

ców i powiat żagański. Chciałbym również zdementować wszelkie doniesienia prasowe, które 

krążą w naszych mediach, żagańskich szczególnie, odnośnie wyjściu z koalicji. Możliwe koali-

cjanci mogą wyjść, natomiast my jesteśmy ludźmi i tego nie robimy.  

                e) podjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie w dalszych obradach sesji brało udział 19 radnych. Radny Karol Jersak oraz 

Radny Henryk Janowicz opuścił obrady sesji zwalniając się u Przewodniczącego Rady. 

            4) zmian budżetu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uległy zmianie projekty uchwał w sprawie zmian budżetu 

oraz w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 

2012 – 2019. Musimy wprowadzić jeden projekt współfinansowany ze środków unii europej-

skiej. Jest to projekt pod nazwą ”Doświadczenie zawodowe młodzieży szansą na sukces” – 
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projekt jest dwuletni, obejmuje lata 2012 – 2013 i w uchwale w sprawie zmian budżetu zostało, 

zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków, budżet został zwiększony o kwoty 

realizacji tego projektu w roku 2012 i jest to kwota 55.090 zł. Projekt w roku 2013 będzie 

realizowany w wysokości 282.716 zł. Ogółem koszt projektu wynosi 337.806 zł. po stronie 

dochodów i 401.468 zł po stronie wydatków, różnica pomiędzy dochodem a wydatkiem jest 

wkładem własnym powiatu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

Na sesję wrócił Radny Henryk Janowicz, w dalszych obradach sesji brało udział 20 radnych. 

            5) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żagańskiego na lata 2012 – 2019, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: tu również zmieni się załącznik nr 1 i załącznik nr 2 tego 

projektu uchwały, ponieważ zmieniły się dochody o 55.090 zł. I to ma również odzwierciedle-

nie w załączniku nr 1 wieloletnia prognoza finansowa, jak i wprowadzono nowe przedsięwzię-

cie dwuletnie, czyli to zadanie współfinansowane ze środków unii europejskiej „Doświadczenie 

zawodowe młodzieży szansą na sukces”. Także to zadanie zostaje ujęte w przedsięwzięciach  

i ulega zmianie załącznik nr 2. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 
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   6) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na 

obszarze Powiatu Żagańskiego (dot. dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Ka-

tolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP w Żaganiu – renowacja i konserwacja szafy 

ołtarzowej ołtarza bocznego św. Floriana), 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 

   7) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na 

obszarze Powiatu Żagańskiego (dot. dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Ka-

tolickiej p.w. Nawiedzenia Najświętszej Marii Panny w Żaganiu – dofinanso-

wanie remontu kaplicy św. Krzyża na cmentarzu przy kościele parafialnym), 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 

              8) uchwalenia Statutu Powiatu Żagańskiego, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Tadeusz Kosmatka: jako Przewodniczący Komisji Statu-

towej uznaję, że praca w komisji przebiegała pozytywnie, sprawnie. Na wstępie chciałbym 

podziękować szczególnie Pani Marii Kulikowskiej – Ciuba za wspaniałą obsługę posiedzeń 

komisji i Pani Halinie Miszczuk Radcy Prawnemu, były bardzo przygotowane na każdej komi-
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sji i nie było żadnego problemu, dlatego podkreślam to Panie Starosto, bo tych godzin trochę 

żeśmy stracili nad tym. Godziny przepracowane po godzinach pracy, więc uważam, że Pan 

Starosta powinien w jakiś sposób uhonorować to. Wracając do meritum, dyskusja nad statutem 

była czasami dość ostra, ale w sposób demokratyczny żeśmy rozstrzygali poprzez głosowanie  

i ten, kto przegrywał musiał ustąpić, szczególnie przegrywałem ja sam, bo tak to było. Dlatego 

dzisiaj nie ma takiej możliwości, abym coś nowego wnosił, bo to zostało w sposób demokra-

tyczny ustalone. Wszystkie zmiany dokonane w statucie są podkreślone, po to, żeby Radni 

widzieli ile tych zmian w tym statucie dokonaliśmy. Szczególnie rozdział, gdzie mamy rozpa-

trywanie skarg przez Radę, bo z tym mieliśmy kłopoty i problemy, jest tu dużo spraw związa-

nych z tym zagadnieniem. Dziękuję wszystkim członkom komisji, że frekwencja na posiedze-

niach była prawie zawsze 100%. Na pewno ten statut nie będzie doskonały, bo jeśli w trakcie 

będą się przepisy zmieniały i będzie następował ustęp czasu to oczywiście będą jakieś konse-

kwencje, jakieś nieścisłości, że coś mogliśmy jeszcze dołożyć. Można by było wprowadzić 

jeszcze wiele zmian, ale my staliśmy na stanowisku takim, że jeżeli to się sprawdziło u nas to 

nie koniecznie my musimy to zmieniać. Są to sprawy związane z ogłaszaniem sesji, co jest  

w programie sesji, tutaj przepisy wyraźnie podkreślają, że prowadzenie sesji jest wyłącznie  

w kompetencji Przewodniczącego Rady. Stanowisko Przewodniczącego Rady, który również 

uczestniczył w posiedzenia komisji statutowej, było takie, że nie chciał zbyt mocno korzystać 

ze swojego uprawnienia i nawet był za tym, żeby trochę mniej tych uprawnień on sam miał. Też 

to trzeba podkreślić i dobrze, że był Pan w tej komisji, bo dość dużo uwag było wnoszonych 

przez Pana Przewodniczącego Rady. Podkreślając jeszcze raz tą pozytywną stronę prac nad 

statutem, prosiłbym abyśmy przyjęli te zmiany, które są w projekcie uchwały przedstawione. 

Starosta Marek Ślusarski: w odniesieniu do wypowiedzi Pana Tadeusza Kosmatki, prace nad 

statutem przebiegały bardzo sprawnie. W ubiegłej kadencji też były prace nad statutem, ale 

jakoś nie udało się dojść do konsensusu, tym bardziej chciałbym pochwalić dzisiejszą Radę, że 

w ciągu niespełna trzech miesięcy przy wydatnej pracy, gdzie dużo pracy poświęcili Radni  

i pracownicy Starostwa, którzy nie szczędzili czasu swojego prywatnego, były bardzo żarliwe 

dyskusje i cieszę się, że w tak krótkim czasie a zmian było dość dużo, bo wiele ustaw się zmie-

niło, jeśli chodzi o samorządy. Tak jak Pan Tadeusz powiedział, wiele rzeczy można było 

jeszcze zmienić, ale z racji pewnych rzeczy, które tutaj dobrze funkcjonują, lepiej było nie 

zmieniać. Dziękuję bardzo komisji, że w tak krótkim czasie to zostało zrealizowane, jest to 

wydatne i widać, że ta Rada potrafi się dogadać, mimo opozycji, potrafi wspólnie pracować, 

jest to jedno z zadań, które możemy wspólnie realizować. 

Radny Paweł Lichtański: Pan Starosta złożył podziękowania komisji w imieniu Zarządu, ja 

pozwolę złożyć podziękowania w imieniu radnych Przewodniczącemu Komisji Statutowej, 

członkom Komisji Statutowej za tą benedyktyńską pracę, którą wykonali. Ja sam miałem przy-

jemność uczestniczyć w jednym z posiedzeń, niestety musiałem wyjść, bo było to ponad moje 

nerwy. Chciałbym zapytać Pana Przewodniczącego, bo doszły mnie takie słuchy, że każde 

posiedzenie tej komisji statutowej rozpoczynało się od wypowiadanego przez Pana „tak, ale ja 

jestem odmiennego zdania”, czy to była prawda?  

Przewodniczący Komisji Statutowej Tadeusz Kosmatka: muszę stwierdzić, że nie do końca. 

Były tam takie punkty, z którymi się nie zgadzaliśmy i w których ja pozwoliłem sobie zapisać 

swoje uwagi, że to nie jest po mojej myśli, ale demokracja polega na tym żeby ustąpić. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: jeżeli była rozbieżność interpretacyjna to zostawialiśmy 

znak zapytania. Po zasięgnięciu informacji od nadzoru na kolejnym posiedzeniu wspólnie 

ustalaliśmy zapisy.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 
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     9) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Pań-

stwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych 

Powiatowi Żagańskiemu w 2012 r. 

Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

 

Obrady sesji opuścił Radny Marek Kopta oraz Radny Mirosław Gąsik, zwalniając się u Prze-

wodniczącego Rady. W dalszych obradach sesji brało udział 18 radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

  10) zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia  

w całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozło-

żenia na raty lub odstąpienia od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w rodzinnej  

i instytucjonalnej pieczy zastępczej, 

Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 
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  11) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w formie darowizny od Skarbu 

Państwa do Powiatowego Zasobu Nieruchomości, 

Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Z-ca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Na obrady sesji wrócił Radny Mirosław Gąsik, w dalszych obradach sesji brało udział 19 

radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  12) przekształcenia 2 – letniej zasadniczej szkoły zawodowej w 3 – letnią zasadniczą 

szkołę zawodową w Zespole Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Naczelnika Wydz. OKT Michała Ciska  

o przedstawienie uzasadnienia do projektów uchwał dotyczących oświaty. 

Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: zmiany związane są ze zmianą ustawy o systemie 

oświaty. Zaszła konieczność przekształcenia szkół zawodowych, zlikwidowania wygaszo-

nych szkół liceów profilowanych. Pozostałe dwie szkoły, są to szkoły, które od dłuższego 

czasu nie funkcjonowały, bo nie miały naboru. Można powiedzieć, że są to uchwały kosme-

tyczne, czyszczące sieć szkół ponadgimnazjalnych. O zmianach zostaną poinformowani 

rodzice i uczniowie. Uzyskaliśmy pozytywną opinię związków zawodowych, kuratorium 

oświaty. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: na posiedzeniach komisji Radni ustalili, że opinię do 

projektów uchwał będzie przedstawiała tylko komisja oświaty, natomiast pozostali radni 

swoją wolę będą przedstawiali po przez głosowanie. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  13) przekształcenia 2 – letniej zasadniczej szkoły zawodowej w 3 – letnią zasadniczą 

szkołę zawodową w Zespole Szkół Tekstylno Handlowych w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  14) przekształcenia 2 – letniej zasadniczej szkoły zawodowej w 3 – letnią zasadniczą 

szkołę zawodową w Zespole Szkół Zawodowych w Szprotawie, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  15) przekształcenia 2 – letniej zasadniczej szkoły zawodowej w 3 – letnią zasadniczą 

szkołę zawodową w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  16) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicz-

nych i Licealnych w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  17) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólno-

kształcących w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  18) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Tekstylno 

Handlowych w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
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  19) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgim-

nazjalnych w Iłowej, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  20) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Zawodo-

wych w Szprotawie, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  21) likwidacji Liceum Profilowanego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgim-

nazjalnych w Szprotawie, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

  22) likwidacji Szkoły Policealnej wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjal-

nych w Szprotawie, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

     23) likwidacji Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Szprotawie 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawie-

nie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała 

opinię pozytywną. W poprzednich uchwałach wygaszono już licea profilowane, do których nie 

było już naborów. Natomiast technikum, chodzi o technikum informatyczne, do którego nabór 

był 4 lata temu w tej chwili absolwenci zdali maturę i kończyli technikum. W przypadku liceum 

profilowanych, które były nie bardzo trafione, które nie dawały żadnych uprawnień zawodo-

wych to w przypadku technikum nie likwidujemy tylko, że był to jednorazowy epizod. A tech-

nikum jest, ale w szkole zawodowej w Szprotawie i w Żaganiu, do których młodzi ludzie mogą 

uczęszczać. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała został przyjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
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  10. Odpowiedzi na interpelacje. 

Starosta Marek Ślusarski: odpowiedź na interpelację złożoną przez Radnego Andrzeja Bary-

laka zostanie udzielona na piśmie. 

  11. Wnioski. 

Radny Krzysztof Jarosz: mam wniosek do Zarządu dotyczący dróg powiatowych na terenie 

gminy Wymiarki. Głównie chodzi o koszenie na drodze 1081 tj. od skrzyżowania z ulicą 

Kasztanową w kierunku granic miejscowości, czyli w kierunku Gozdnicy, tam, mimo, że było 

koszenie w okolicy, to w zasadzie tego fragmentu w ogóle nie ruszono. Jest jeszcze parę 

innych miejsc, na które warto byłoby także zwrócić uwagę, bo jest kilka przewróconych 

znaków, znaki ważne typu STOP i to się dzieje na drodze 1081 a także 1078. Mam również 

wniosek dotyczący poboczy na tych drogach a szczególnie na drodze 1081 przy wjeździe do 

Lutynki od strony Wymiarek. Tam są dwa ostre zakręty, gdzie właśnie roślinność przeszka-

dza, utrudnia widoczność i na tych drogach, w tym miejscu, o którym mówiłem a także na 

drodze 1082 z Czyżówka do Witoszyna Górnego, tam pobocze po prostu odpływa, bo takie 

tam jest ukształtowanie terenu i powoduje, że brzeg jezdni się obrywa. W tym miejscu taniej 

chyba by było uzupełnić to pobocze jakimś niesortem, żeby wzmocnić strukturę tego pobo-

cza. Podobna rzecz dzieje się na terenie Lutynki od granic powiatu do wjazdu na planowaną 

alternatywną drogę 1082, tą, którą robiliśmy z Narodowego Planu Przebudowy Dróg Lokal-

nych. Tam też już po dwóch latach to pobocze trochę odpływa i szkoda byłoby, żeby się po 

prostu obrywało, bo faktycznie ta droga nie jest szeroka, ale dobrze byłoby ją zachować  

w całości i myślę, że takie prewencyjne działania pomogłyby w tym, aby zaoszczędzić  

w przyszłości wydatków na poważniejszy remont.  

   12. Informacje i oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych wyznaczył do zapoznania się z protokołem XV sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 czerwca 2012 roku Radnego Jacka Grzelaka oraz Rad-

nego Henryka Janowicza. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych:  

- otrzymaliśmy od Radcy Prawnego informację, że skargi na działalność dyrektora, które 

zostały wniesione przez Panią Znamirowską na tzw. bezczynność Rady zostały przez Sąd 

odrzucone, 

 - w swoich materiałach Radni otrzymali również do zapoznania pismo od Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego, w którym przesyła interpretację ministra finansów  

w zakresie finansowania radnym z budżetu jst, 

- do Rady Powiatu wpłynęło pismo od Komisji Oddziałowej NSZZ Solidarność, pracowni-

ków firmy ochrony cateringu i sprzątania z siedzibą przy obiekcie 105 Szpitala Wojskowe-

go z przychodnią w Żarach filia w Żaganiu (Przewodniczący Rady odczytał treść pisma). 

   Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał również odpowiedź na w/w pismo: „W 

odpowiedzi na pismo uprzejmie informuję, że Zarząd Powiatu zamierza w dalszym ciągu 

współpracować ze 105 Szpitalem Wojskowym z zakresie świadczeń usług zdrowotnych na 

terenie powiatu żagańskiego. Jednocześnie informuję, że 105 Szpital Wojskowy realizuje 

zadania w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych dla mieszkańców powiatu żagańskiego 

i z informacji składanych dla Zarządu i na sesjach Rady Powiatu wynika, że szpital rozwija 

swoje usługi w zakresie specjalistycznych świadczeń zdrowotnych”. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: należy z tego rozumieć, że umowa ze 105 Szpitalem 

Wojskowym jest do roku 2013, pracownikom przedłużono umowy do 2014 roku i obawa 

pracowników jest o dalsze lata pracy. Jednak Rada Powiatu nie jest kompetentna do załatwie-

nia tych spraw i dlatego proponuję skierować do Zarządu.  
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Rada Powiatu wyraziła zgodę na skierowanie pisma do Zarządu Powiatu w celu zajęcia sta-

nowiska w powyższej sprawie. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Chodań odczytał pisma o treści:  

- Radny Henryk Janowicz dnia 28 czerwca 2012 roku do Przewodniczącego Rady Powiatu 

Leona Cuprycha. Jako Przewodniczący Kluby Radnych PSL przy Radzie Powiatu Żagań-

skiego informuję, że Radny Mirosław Gąsik wstępuje do Klubu Radnych PSL, 

- Mirosław Gąsik dnia 28 czerwca 2012 roku do Przewodniczącego Rady Powiatu. Proszę  

o przyjęcie mnie w poczet członków Komisji Zdrowia działającej przy Radzie Powiatu Ża-

gańskiego.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poinformował, że na najbliższej sesji zostanie uzupeł-

niony skład Komisji Zdrowia o Radnego Mirosława Gąsika. 

   13. Zamknięcie obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

               Przewodniczący Rady Leon Cuprych o godz. 13
30 

ogłosił zamknięcie XV sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 28 czerwca 2012 roku. 

 

 

                 Protokołowała  

           Maria Kulikowska – Ciuba  

 

                                      

                                                                Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                       Leon Cuprych 

 

 


